



Studentrådet HF

MØTEINNKALLING til Studentrådet HFs møte

Dato: Tirsdag 30.04.2024
Tid: Kl. 17.00
Sted: Olavskvartalet, Rom 618

Studentrådet HFs saker:

Konstituering av møtet

Ref-sak 09/24 Godkjenning av referat fra Studentrådet HFs møte 19.03.24*

Ref-sak 10/24 Saker fra studenttillitsvalgte.
Orientering fra FTVene.

O-sak Oppstart høsten 2024

HF-sak 18/24 Universell utforming – inkluderende undervisning (45 min) *

HF-sak 19/24 Ny instituttstruktur på HF i 2025 (25 min)*

HF-sak 20/24 Valgevaluering (20 min)

HF-sak 21/24 Semesterevaluering (15 min)

HF-sak 22/24 Eventuelt

Større eventuelt-saker bør sendes inn på forhånd, gjør runden rundt bordet kort.

Evaluerings av møtet

Studentrådet HF

Lasse Zetterlund
Internt ansvarlig

Maiken Kildal Berntsen
Førstekonsulent

Vi gjør oppmerksom på at det er møteplikt for alle instituttillitsvalgte (ITV)
Dersom du skal forlate møtet før det er ferdig må du gi beskjed til Lasse og Maiken **før** møtet.

Dersom du ikke kan møte opp MÅ du gi beskjed til Lasse og Maiken før møtet.

* = Alle vedlegg blir sendt ut digitalt!

REFERAT

fra Studentrådet HFs møte

Tirsdag 19.03.24 kl. 16.15 på Akrinn, U202

Møteleder: Lasse Zetterlund
Referent: Maiken K. Berntsen

Studentrådet HFs medlemmer:

Internt ansvarlig	Lasse Zetterlund
Fakultetsansvarlig	Ingrid Isdal Lindstrøm
Læringsmiljøansvarlig	Morten Eidsvaag Althe
Kommunikasjonsansvarlig	Tobias Brox Bordal (til kl. 17:38)
IFR	Christian Borges Isene
IHK Dragvoll	Ulrik Joakim Stange (til kl. 17:10)
IHK Dragvoll	Joakim Kirksæther
IHK ARK	Kathinka Louisa Yildirim (til kl. 17:15)
IHK ARK	Norunn Kristiansen
IKM	Rawan Jouhar
IKM	Theo Nørving Viken (fra kl. 17:12)
IMS	Aleksander Nessan
IMS	Trym Enge Jørstad
Musikk	Sander Krokengen
Musikk	Sigrun Leine Pedersen (fra kl. 16:40)
ISL	Amund Aaseng Stubbrud (til kl. 17:10)
KULT	Kristian Karlsby Wiulsrød
KULT	Anita Vikestad (til kl. 17:10)
EURO	Solve Ressem (til kl. 17:10)
LTV	Marit Ping Bersås

Observatører:

Meldt fravær:

ISL	Sunita Kristine Singh
ISL	Louise Faarup Storvik
EURO	Andreas Hollås Asphaug
IFR	Emilie Bergmann
Musikk	Vilde Toverød

Ikke møtt:

Studentrådet HF's saker:

Konstituering av møtet

Innkallingen ble godkjent, møteleder og referent valgt.

Ref-sak 07/24 Godkjenning av referat fra Studentrådet HF's møte 05.03.24
Referent og innkalling godkjennes.

Ref-sak 08/24 Saker fra studenttillitsvalgte
Orientering fra FTVene.

Runden rundt bordet

IHK

- Kontorvakt, fast og ekstra
- Planlagt allmøte, innkalling på vei ut
- Innkalt til PTV-møte
- Fortsatt arbeid med rådgivningssituasjonen på IHK
- Jobber for tettere samarbeid med ITV ARK

IMS

- Morgenmøte
- Kontorvakt
- Funnet folk til å promotere studiene våre på HF fakultetets sosiale medier
- Samt har vi med IHK fastsatt PTV-møte

EURO

- Planlegging allmøte

IKM

- Møte med PTVer
- Planlagt møte med instituttstyret
- Kontorvakter
- Teaterforestilling
- Deltatt på allmøte
- Lagt allmøte(mangler bare møterom, men det kommer fortløpende)
- Fastsatt kaffeprat
- Workshop med AtB

IFR

- Gjennomført IFR-dag, studentrepresentantene fikk presentert seg (linjeforeningene og tillitsvalgte)
- Gjennomført sosial kveld med PTV, det var stas
- Deltok på Allmøte HF
- Synliggjøringsarbeid på insta

ISL

- ITV-kaffe
- Avtalt møte med nestleder, PTV-er og linjeforeningsledere
- Lest oss opp på dimensjonerings- og finansieringsprosessene
- Deltatt i ULGM
- Kontorvakt
- Planlagt allmøte
- Avtalt med nestleder og leder å sitte i arbeidsgruppe for framtidens studieportefølje

KULT

- Hatt vårt andre PTV-møte
- Deltatt i planleggingsmøte for utmatrikeringsseremoni
- Planlagt og innkalt til allmøte

Musikk

- Hatt møte med instituttleder
- Hatt møte med utvidet ledergruppe
- Sittet kontorvakt
- Deltatt på informasjonsmøte om avvikling av integrert PPU på utøvende musikk
- Deltatt på allmøte for HF

FTV

- Utdanningsutvalg
 - o Dimensjonering og fremtidens studieportefølje
- Instituttleder møte
 - o Økonomi og langtidsbudsjett
- Møte med NTNU Tilrettelegging og læringsstøtte og digitale tjenester
- Timesmøte med fakultetet
- Møte om campus
 - o Uteområder på campus
 - o Venter fremdeles på søknad om dansesal
- Allmøte ved Det humanistiske fakultet

O-sak

Styrevedtak IMS og IHK

Sammenslåingen av instituttene skal skje innen utgangen av neste styreperiode (innen utgangen av 2029). Lasse skal i møte med arbeidsgruppa som skal se på instituttsammenslåing etter påske.

- O-sak** **Erfaringsskriv for ITVer**
Ingrid har utarbeidet et erfaringsskriv for ITVer. Den legges inn i Teams ([Studentråd HF – Files – Stillingsinstruks for FTV, ITV og PTV – Erfaringsoverføring som ITV](#)). Dette skrives sende ut med stillingsinstruks og info om lønn i ITV-mappa når de velges inn (konsulenten gjør det). I tillegg ligger det i hvert ITV-PTV Team under «Filer» en mappe som heter «Erfaringsskriv og kontaktinfo institutt». Her får dere alle i oppgave å fylle inn relevante kontaktpersoner for deres institutt, og evt. hva som er viktig informasjon for ITVer på akkurat deres institutt, og som ikke dekkes av det generelle erfaringsskrivet som henviser til over. Gjør dette så snart som mulig. Bruk skrivenes også i opplæring av nye ITVer.
- O-sak** **Studenttinget orienterer**
Utgår da Aksel som følger oss opp er opptatt med forberedelser til Studenttingsmøtet.
- O-sak** **Sjekk oversikten over PTVer**
Alle bes sjekke PTV oversikten i Teams, og endre den dersom den ikke stemmer. Konsulenten skal ha beskjed når dere har gått gjennom oversikten, enten den stemmer eller ikke. Det har oppstått et par situasjoner der instituttet ikke har budsjettert for antall PTVer som dere har i deres oversikter. Dette er en fin anledning til å finne ut av dette på forhånd. Det skal i utgangspunktet være én PTV på hvert studieprogram, BA og MA.
- HF-sak 11/24** **How to stand**
Lasse har utarbeidet et manus for How to stand. ITVenene går sammen fire og fire og øver på hva man skal si på stand.
- Det kommer noen innspill på manuset:
- Forslag om å dele opp spørsmålet i 67 og 68, da det ble litt langt. Heller spørre om man ønsker et sosialt verv, også nevne at det er honorert. Forslag om å heller bruke frasen «vil du bli betalt for å gjøre studiehverdagen din bedre?».
- Fint å legge vekt på at veien blir litt til når man går i et slikt verv, man lærer underveis. Det er også fint å si noe om egen motivasjon, og hva man selv liker med vervet.
- Lasse spør om hva som er ønsket på engelsk, da det blir litt vanskelig å oversette hele manuset. Det er ønsket om en ordliste med viktige begrep, og gjerne en kalender på engelsk med valgperioden.

Manus til How to stand legges på «[Studentrådene HF og SU – Files – Valg – Valg våren 2024](#)».

HF-sak 15/24**Valg og allmøtestatus**

Vi tar en runde rundt bordet med status på hvordan de ligger an med planlegging av allmøte og å finne nye kandidater. De fleste er godt i gang med innkallingen, og har kandidater til valget.

HF-sak 16/24**Innspillsdiskusjon – Campuspolitisk plattform**

Saksbehandler redegjør for hva en plattform er, og bakgrunnen for innspillsdiskusjonen.

Kommentarer til universitetsbyene

Det står om transporttilbud, men kun at det skal være et godt tilbud, ikke noe om punktlighet/busser i rute.

På Gjøvik ble busstilbudet lagt om slik at mange busser gikk gjennom NTNU campus, men da ble det dårligere tilbud ute i distriktene.

Kommentarer til en bærekraftig campus

I linje 95 og 96 er det litt uklart hva som menes med at ødeleggelse av grønne lunger og fritidsområder skal kompenseres for. Det bør komme tydeligere frem hva det kompenseres med.

Kommentarer til en fleksibel hverdag

Flerbruksrom kan fungere, men det kan også være forstyrrende at det står utsyr i rommet som ikke skal brukes eller passer for det rommet skal brukes til. For eksempel at instrumenter står i et rom der det skal være forelesning. Det kan med fordel også være spesialareal for enkelte formål, for eksempel musikk. I dag står det et orgel på D7, som studenter ikke kan spille på utenom i helger, fordi rommene brukes til undervisning hele uka.

Kommentarer til studentfrivillighet og studentvelferd

Punktene bærekraftig campus og studentfrivillighet, kunne vært mer knyttet. Bærekraftig campus, handler ikke bare om det fysiske, men også om bærekraftig studentfrivillighet og studentvelferd.

Andre innspill

Institutt bør samles på ett campus (dersom samme studieby).

Universell utforming skal være til stede på hele campus. Formuleringen i linjenummer 149-150 bør være strengere. Det skal ikke bare prioriteres høyt, men kreves at er på plass.

Planen er å skrive et høringssvar sammen med Studentrådet SU. De rekker ikke å ha innspillsrunde i Studentrådet før høringsfristen. Etter de har skrevet ferdig høringssvaret, legges det ut på Teams (uka etter påske), for siste kommentarer.

HF-sak 17/24 Eventuelt

Eventueltsak 1 Evaluering av humanister i praksis

Fakultetet ønsker en arbeidsgruppe som skal gjennomføre en evaluering av humanister i praksis. Spørsmål om noen ønsker å sitte her. Vervet er honorert. Det blir ikke så mange møter, men litt forberedelser til møtene. Morten legger ut informasjon på Teams.

Møtekritikk tas til etterretning

Møtet heves kl. 18:18

Lasse Zetterlund
Leder HF

Maiken Kildal Berntsen
Referent



Saksbehandler: *Emma Ritman og Ingrid Isdal Lindstrøm*

Universiell utforming – inkluderende undervisning

Forkortelser

HF	- Det humanistiske fakultet
FTV	- Fakultetstillitsvalgt
ITV	- Instituttillitsvalgt
LTV	- Lektortillitsvalgt
PTV	- Programtillitsvalgt

1 **Universell utforming** – Ulike former for tilrettelegging til de med behov. Dette inkluderer
2 enkle grep som underviseres bruk av mikrofon, variasjon i undervisning og vurdering, tydelig
3 oversikt av informasjon, deling av presentasjoner, pauser og undervisers holdning. UU
4 gjelder både tilrettelegging for undervisning, eksamen og studiesituasjon.

5

6 **Bakgrunn for sak**

7 NTNU tilrettelegging ønsker hjelp fra oss i studentrådet HF & SU til å promotere deres
8 arbeid opp mot fakultetene, instituttene og deres ansatte. De vil komme for å fortelle om de
9 ulike tilbudene de har rettet både mot studenter og ansatte som underviser. Derfor har vi
10 invitert både NTNU Tilrettelegging og Dixie Matre fra seksjon for læringsstøtte og digitale
11 tjenester. De opplever at undervisning stadig ikke er lagt opp til at alle studenter kan delta på
12 lik linje med andre, samt at det er en stadig økning i antallet studenter som har behov for
13 tilrettelegging. Nå som det er kommet flere kutt fører det til at NTNU Tilrettelegging vil miste
14 stillinger. Dette fører til at det vil være mindre bemanning som kan påvirke hvordan
15 studentene blir fulgt opp framover. Med bakgrunn i dette vil vi i studentrådene HF og SU
16 løfte frem saken om universell utforming ettersom dette påvirker mange studenters
17 hverdag.

18

19 I den nye Universitets og Høgskoleloven legges det opp til universell utforming gjennom
20 både fysiske omgivelser og digitale hjelpemidler, men dette oppleves fra NTNU
21 Tilrettelegging å ikke tas alvorlig nok. Universell utforming er en viktig del av
22 handlingsplanen for flere universitet i Norge, likevel har ikke NTNU en faktisk handlingsplan
23 for UU. NTNU arbeider etter UDL-rammeverk (universal design for learning, oversatt
24 universell utforming), og skal tilby kvalitetsbevisst og inkluderende læring for alle.
25 Rammeverket for UU kan benyttes i utviklingen av studieprogram og emner. Den tilbyr en

26 oppskrift på utvikling av læringsmål, utbyttebeskrivelser, undervisningsmetoder, teknologi og
27 vurderingsformer som passer til en mangfoldig studentgruppe.

28

29 Avdeling for utdanning har laget et nytt kurs som har fokus på å skape inkluderende
30 undervisning. Kurset er for vitenskapelig ansatte og legger vekt på "gjør undervisning
31 inkluderende: universell utforming". De har hatt et digitalt kurs 14.mars, og skal ha et fysisk
32 kurs den 9. mai (disse er pilot-kurs og brukes for å forbedre kursene fremover). Kurset kan
33 og bestilles til fagmiljøer eller større grupper. De holder og kurs for studieprogramledere,
34 studieveiledere og nesteleder for utdanning. I tillegg til kurs har de ulike digitale tjenester via
35 Innsida for undervisere om hvordan de kan legge opp undervisningen i tråd med universell
36 utforming. Dette inneholder videoopptak av undervisning, teksting av videoopptak, opplest
37 pensum og lignende (slik tilrettelegging bestilles i blackboard eller av studiekonsulent via
38 NTNU hjelp.

39

40

41 **Saksbehandlers vurdering**

42 NTNU Tilrettelegging har vært på forum for studieprogramledermøte og nestledere for
43 utdanning ved HF hvor de har informert om hvordan NTNU Tilrettelegging jobber, hva
44 lovverk som finest i sammenheng med universell utforming og individuell tilrettelegging.
45 Videre informerte de om statistikken for studenter med tilretteleggingsbehov og hva
46 typer tilretteleggingsmuligheter som studenter har krav på. Til slutt orienterte de om
47 universell utforming av læringsmiljøet som fører til at man kan lettere ivareta alle
48 studentene og skape et mer inkluderende undervisning. Vi vil oppfordre alle fakultet til å
49 invitere NTNU Tilrettelegging for eksempel på forum for studieprogramledermøte og
50 nestledere for utdanning fordi dette er noe som kan føre til større bevissthet om hvordan
51 man skaper inkluderende undervisning. Framover vil dette være viktig da behovet for
52 tilrettelegging mest sannsynlig vil øke. Dette kan også fungere som et tiltak som vil øke
53 studenters tilhørighet til fakultetet da de opplever å bli hørt, samtidig som det kan redusere
54 frafall.

55

56 Vi ønsker tilbakemelding om hvordan undervisning på deres institutter er lagt opp etter
57 universell utforming. Vi ønsker ytterligere at dere tar med denne saken videre i møte med
58 deres institutt, samt til deres PTVer hvor det kan diskuteres på framtidige
59 programrådsmøter.

60

61

62

63 **Spørsmål til diskusjon**

- 64 1. Opplevs undervisning ved deres institutt som universelt utformet?
- 65 2. Vet dere hvem dere skal henvise dere til når man har behov for tilrettelegging?
 - 66 a. Er det lett å finne frem til digitale tjenester for universell utforming via NTNU
67 Innsida
- 68 3. Opplever dere at undervisere er klar over hvordan de skal utforme undervisning og
69 vurdering etter universell utforming?

70



Saksbehandler: *Lasse Zetterlund*

Ny instituttstruktur på HF i 2025

Forkortelser

HF	- Det humanistiske fakultet
FTV	- Fakultetstillitsvalgt
ITV	- Instituttillitsvalgt
LTV	- Lektortillitsvalgt
PTV	- Programtillitsvalgt
UH	- Universitet- og høyskole
LOSAM	- Lokalt samarbeidsutvalg

Bakgrunn for sak

1
2
3 Høsten 2023 ble det dannet en arbeidsgruppe ledet av prodekan for forskning Terje
4 Lohndal. Arbeidsgruppens mål ble definert slik: *Det humanistiske fakultet skal i 2025 ha en*
5 *instituttinndeling som gir best mulig ressursutnyttelse ved fakultetet for å legge til rette for*
6 *god kvalitet i forskning, kunstnerisk virksomhet og utdanning.* I likhet med store deler av UH-
7 sektoren merker også HF at de økonomiske utsiktene i årene som kommer blir mer
8 utfordrerne. Dette skyldes mange faktorer, blant annet synkende søkerfall, pågående
9 dimensjonering av studieprotofølgen på NTNU, ny finansieringsmodell og mindre
10 ungdomskull i årene som kommer. Instituttene på HF ble bedt om å gjennomføre
11 egenevalueringer av hvilke eksisterende samarbeid de har med andre institutt på HF og
12 hvilke samarbeid instituttet kan se for seg vil kunne være produktive.

13
14 Med bakgrunn i egenevalueringene har arbeidsgruppen sendt en rapport som legger frem to
15 reelle forslag til ny instituttstruktur. Gruppen anbefaler modellen med 5 institutt. I denne
16 modellen forblir ISL og IFR slik vi kjenner de i dag. IHK og IMS foreslås sammenslått med et
17 formelt nivå 4 som skiller de ansatte, med hensyn til det pågående gjenopprettingsarbeidet
18 ved instituttene. Dagens IKM vil bli fordelt mellom IHK (Kunsthistorie), IMU (Drama/teater og
19 Film- og videoproduksjon) og KULT (Film- og medievitenskap).

20
21 Saksbehandler har selv deltatt i arbeidsgruppen som studentrepresentant og står bak
22 anbefalingen som har blitt gitt. Rapporten er ute på høring blant instituttene frem til 16. mai
23 så skal høringsvarene diskuteres i HF LOSAM. HF vil beslutte ny struktur på
24 fakultetsstyremøtet 19. juni, som så må godkjennes av NTNU-styret høst 2024. Ny
25 instituttstruktur vil etter planen tre i kraft august 2025.

28 Saksbehandlers vurdering

29

30 Forslaget til ny struktur med 5 institutt er godt forankret i fagmiljøenes egne tanker om
31 samarbeid innen forskning og utdanning. Anbefalingen svarer også godt på de økonomiske
32 utfordringene fakultetet står ovenfor. Saksbehandler ser det som mer gunstig å kutte i
33 lederstillinger ved instituttene istedenfor å kutte i vitenskapelige ansatte. Samtidig vil
34 forslaget medføre at dagens fagmiljø ved IKM vil bli fragmentert, og sammenslåing av
35 historieinstituttene vurderes som risikofyllt. Saksbehandler vurderer det som hensiktsmessig
36 at HF gjennomfører endringer i organisasjonsstruktur, som grep for å bedre de økonomiske
37 forutsetningene for framtidens HF.

38

39 Endringene i institutt struktur vil etter saksbehandlers forståelse ha minimal påvirkning på
40 studentenes hverdag når det kommer til undervisning og valg av veiledere. For studentrådet
41 HF vil en endring i instituttstruktur bety at vår organisasjonsstruktur vil måtte endres.

42

43 Spørsmål til diskusjon

44

- 45 1. Har dere noen bekymringer/kommentarer til foreslått instituttstruktur?
- 46 2. Bør SR-HF sende inn et eget høringssvar?
- 47 3. Er det noe ved prosessen dere lurer på?

48

49

50 Videre lesning og bakgrunnsinformasjon:

51

52 [https://i.ntnu.no/wiki/-/wiki/Norsk/Framtidas+HF+-
53 +organisasjon+2025#:~:text=Sida%20er%20under%20arbeid%20og,forsking%2C%20kunst
54 narisk%20verksemd%20og%20utdanning](https://i.ntnu.no/wiki/-/wiki/Norsk/Framtidas+HF+-+organisasjon+2025#:~:text=Sida%20er%20under%20arbeid%20og,forsking%2C%20kunstnarisk%20verksemd%20og%20utdanning)

Dagens Institutt*	Antall i SR-HF	Ny struktur	Antall i nytt SR-HF
IFR	2	IFR	3
IHK	2	IHS 2.0	3
Euro*	2	Euro?	(1?)
IHK (Ark)	2		
IMS	2		
ISL	3	ISL	3
KULT	2	Kult 2.0	3
IKM	2		
IMU	3	IMU 2.0	3
Lektor	1	Lektor	1(2?)
	21		16 (18?)